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Abstract .

Polyphony refers to the presence of multiple voices and different
perspectives in a literary and work, Along with dialogue, it is one of the most
important critical topics that has received its share of study, this is due to its not
relying on a single voice, but rather its openness to other voices.

From this standpoint, our study came under the title « Polyphony in the
Epistle of Forgiveness by Abu Al-Ala Al-Maari »,with tried to approach the
following problem: Ala al-Maarri ?, relying on the «dialogic approach »,
according to a plan, we divided it into an introduction entitled : « The concept of
the Literary Message », a first chapter entitled : « Mechanisms of Polyphony in
the Epistle of Forgiveness by Abu al-Ala al Maarri ».

Key word : Polyphony, Dialogisme, Message of forgivness, Abu al-Ala al-
Maarri.
Résumé :

La polyphonie fait référence a la présence de voix multiples et de
perspectives différents dans une ceuvre littéraire et critique, avec le dialogue,
c’est I’un des sujets critiques les plus importants qui a recu sa part d’étude, et
cela est du au fait g’uil ne_s’appuie pas sur une seule voix, ouverture a d’autres
VOIX.
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C’est dans cette perspective qui s’inscrit notre intitulée : « la polyphonie
dans Risalat al-Ghufran d’Abu al-Ala al Maarri», qui tente d’aborder la
problématique suivante : comment la polyphonie se manifeste-t-elle dans
Risalat al-Ghufran d’Abu al-Ala al-Maarri ?, pour ce faire, nous nous
sommes appuyés sur 1’ « approche dialogique », selon un plan structuré comme
suit : une introduction intitulée « La notion de 1’épitre littéraire », un premier
chapitre intitulé « Dialogisme et polyphonie :concepts et terminologie », et un
deuxiéme chapitre intitulé « Les mécanismes de la polyphonie dans Risalat al-
Ghufran d’Abu al-Ala al-Maari » .

Les mots clés : Polyphonie, Dialogisme, Message de pardon, Abou al-Ala al
Ma’arri.



